

Title (en)
Gas burner.

Title (de)
Gasbrenner.

Title (fr)
Brûleur à gaz.

Publication
EP 0303052 A1 19890215 (DE)

Application
EP 88110907 A 19880708

Priority
AT 178387 A 19870715

Abstract (en)
A gas burner has at least one burner rod (6), the wall of which is passed through on the upper side by outlet openings (2) for a gas mixture consisting of combustion gas and primary air. The region situated above these mixture outlet openings (2) is assigned guides (5), via which a mixture consisting of gas and secondary air or pure gas is supplied to the flames being formed above the outlet openings (2). The guides (5) can be formed by the outlet openings (8) of mixture or gas distributors (7) which run parallel next to the burner rod (6). Such distributors (7) can be interconnected by connection pipes (9) which run transversely to the axis of the burner rod (6) and which have outlet openings for the gas/secondary air mixture. Such a distributor (7) can also, however, partially enclose the burner rod (6), leaving the top region (12) with the mixture outlet openings (2) free and forming at the two boundaries of this top region outlet openings for the gas/secondary air mixture or other gases such as e.g. recycled smoke gas. <IMAGE>

Abstract (de)
Ein Gasbrenner besitzt zumindest einen Brennstab (6), dessen Wandung oberseitig von Austrittsöffnungen (2) für ein aus Brenngas und Primärluft bestehendes Gemisch durchsetzt ist. Dem oberhalb dieser Gemischaustrittsöffnungen (2) gelegenen Bereich sind Führungen (5) zugeordnet, über die ein aus Gas und Sekundärluft bestehendes Gemisch oder pures Gas den sich über den Austrittsöffnungen (2) bildenden Flammen zugeführt wird. Die Führungen (5) können durch die Austrittsöffnungen (8) von Gemisch- bzw. Gasverteilern (7) gebildet sein, die parallel neben dem Brennerstab (6) verlaufen. Solche Verteiler (7) können durch quer zur Achse des Brennerstabes (6) verlaufende Verbindungsleitungen (9) miteinander verbunden sein, die Austrittsöffnungen für das Gas-Sekundärluft-Gemisch aufweisen. Ein solcher Verteiler (7) kann aber auch den Brennstab (6) teilweise umschließen, wobei er den Scheitelpbereich (12) mit den Gemischaustrittsöffnungen (2) freilässt und an den beiden Grenzen dieses Scheitelpbereiches Austrittsöffnungen für das Gas-Sekundärluft-Gemisch bzw. andere Gase, wie z.B. zurückgeführtes Rauchgas, bildet.

IPC 1-7
F23D 14/02

IPC 8 full level
F23D 14/02 (2006.01); **F23D 14/58** (2006.01)

CPC (source: EP)
F23D 14/02 (2013.01); **F23D 14/58** (2013.01)

Citation (search report)
• FR 1584798 A 19700102
• DE 411548 C 19250328 - GUSTAV AHRENS
• US 1228579 A 19170605 - MENDEL SIMON N [US], et al
• US 763057 A 19040621 - HUTCHINSON JOSEPH [US]

Cited by
EP0579315A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE ES FR GB GR IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
EP 0303052 A1 19890215; EP 0303052 B1 19920304; AT 393891 B 19911227; AT A178387 A 19910615; AT E73216 T1 19920315; DE 3823956 A1 19890126; DE 3868771 D1 19920409; ES 2030797 T3 19921116; GR 3004554 T3 19930428

DOCDB simple family (application)
EP 88110907 A 19880708; AT 178387 A 19870715; AT 88110907 T 19880708; DE 3823956 A 19880712; DE 3868771 T 19880708; ES 88110907 T 19880708; GR 920400901 T 19920511